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1. Valg af dirigent: 

Kenn tilbød at være ordstyrer på dette års Generalforsamling afholdt d. 12-05-2022. 

Der var i alt 10 fremmødte. 

 

2. Formandens beretning for 2020 + 2021:  

Senest ordinære generalforsamling blev afholdt 18-06-2019. Da Danmark i starten af 2020 

blev lukket ned pga. Corona, valgte bestyrelsen i første omgang at udskyde 

generalforsamling i 2020 til efteråret, men da Coronaen fortsat havde et solidt tag i 

befolkningen, blev denne aflyst. I foråret 2021, var forholdende ikke meget bedre, og det 

var derfor ej heller muligt at gennemføre en generalforsamling her. 

Selvom der således ikke er blevet afholdt generalforsamlinger i to år, har der været aktivitet 

i foreningen. 

 

I forbindelse med indkaldelse til generalforsamlingen 2022, er der udsendt indkaldelse via 

206 mails. Endvidere er alle Facebook-gruppens medlemmer (ca. 590) blevet adviseret på 

Facebook (oprettet som en begivenhed). 

 

Der er overordnet sket følgende siden sidste generalforsamling: 

I efteråret 2019 valgte et bestyrelsesmedlem (Gerhard) at træde ud af bestyrelsen i utide. 

Bestyrelsen har efterfølgende (pga. Corona) ikke haft mulighed for at indvælge et nyt 

bestyrelsesmedlem. 

 

I november 2019 blev der afholdt en minikonference i Odense med deltagelse af i alt 23 

personer. Referat fra konferencen kan findes på foreningens hjemmeside. 

Peter Skeel Hjort (forfatter til bogen ”En skjult magt”), skulle have holdt oplæg, men blev 

forhindret. Han blev forsøgt booket til et møde i 2020, men her ramte Coronaen landet og 

umuliggjorde et møde.  

 

Indsamling – 2020-2021: 

I november 2020 startede vi en indsamling af midler til at finansiere fremtidige udgifter til 

en advokat der vil tage vores materiale og færdiggøre det til en efterfølgende stævning af 

staten i forbindelse med de eksisterende grænseværdier for lavfrekvent støj. Målet var at vi 

på ca. 3-4 måneder kunne indsamle kr. 60.000. Alle medlemmer/interessenter blev 

kontaktet via mail, og på relativt kort tid lykkes det foreningen at indsamle kr.  61.800. 

I alt var der 51 unikke indbetalere der donerede alt fra kr. 50 til +5.000. 

Tusind tak til alle der har doneret et beløb – stort som lille. 

 

I løbet af 2021 blev der afholdt et informationsmøde for indbetalere. Kenn har herefter 

forsøgt at få flere forskellige advokatfirmaer til at se på vores sag, dog indtil videre uden 

held. 

 



 
 

 

Foreningens medlemmer: 

Medlemmer af foreningen gennem de seneste 9 år: 

 
 

Som det ses har der været en nogenlunde stabil (lille) skare af medlemmer gennem årene, 

men i 2021 sker der en væsentlig større tilvækst. Dette skyldes at bestyrelsen i efteråret 

2021 besluttede at etablere en MobilePay Shop løsning, hvor interesserede let kan melde 

sig ind (væsentligt lettere at swipe kr. 100 på mobilepay til 40 40 52) end at skulle logge på 

netbank og overføre beløbet til vores konto      . Det koster kr. 45 pr. måned at have 
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løsningen kørende, men med den medlemstilgang vi har set allerede det første år, ser det 

ud til at være en succes. 

 

Der er allerede modtaget 12 indbetalinger for den kommende kontingentperiode (2022/23)  

På Facebook er der løbende blevet informeret om vores arbejde.  

 

Medlemmer på Facebook: 

Vi har en stabil tilvækst (ca. 20% pr. år) og har nu rundet 590+ gruppemedlemmer, hvilket 

må siges at være en succes. Der bliver således tilmeldt ca. 10-12 nye medlemmer til gruppen 

pr. måned. 

 

 
Der er jævnligt en del aktivitet nogle gode indlæg, men det er også tydeligt at vores fælles 

frustration/ desperation får flere og flere til at melde sig ind i Facebook gruppen. 

 

Foreningens måleudstyr: 

De seneste to år har måleudstyret været udlånt over 22 gange og der er jævnligt både nye 

(og gamle) medlemmer der ønsker at låne udstyret. 

I 2021 er vejledningen blevet opdateret af flere omgange, idet et par medlemmer havde 

udfordringer med at betjene udstyret / software og derfor ikke fik det fulde udbytte af 

udlånet. Der er planer om at opgradere softwaren (mere om dette under pkt. 4). 

 

2020 og 2021 var generelt år med lavt aktivitetsniveau i foreningen (der savnes flere 

engagerede folk der vil være med til at gøre en indsats for foreningen – stor som lille). Skriv 

til bestyrelsen hvis du vil hjælpe.  

 

  



Kenn vil informere om støjsagen – er der kommet fremdrift i sagen i 2020 / 2021 ? 

 

Kontakt til flere advokater gennem de seneste par år: Foldschack, Line Barfod, Mads 

Pramming – alle uden at de vil tage vores sag. Travlhed og berøringsangst synes at være 

argumenterne.  

 

Kommunerne råder ikke over hverken udstyr eller uddannet personale til at kunne måle 

rigtigt. 

 

Vi har fortsat en god sag, med mange beviser, men det vil kræve en ”prøvesag” hvis vi skal 

have held med at få større gennemslagskraft. En sådan sag vil kunne bevise at man ikke kan 

komme igennem retssystemet med nuværende lovgivning. 

 

Det stigende antal varmepumper kan være en løftestang for vores forening (og andre), da 

der kommer mere fokus på det. 

 

 

3. Regnskabet 2020 + 2021: 

Vi er en meget lille forening og har derfor også et meget begrænset regnskab. 

Regnskab følger kalenderåret. 

 

Dato Balance Kommentar 

31-12-2019 kr. 10.386,03 -  

31-12-2020 kr. 29.425,08 Indsamling påbegyndes i 
nov. 2020 

31-12-2021 kr. 76.022,93 Indsamling afsluttes i marts 
2021 

 

Noter til regnskabet: 

Pr. 01-11-2021 bliver Mobile Pay Shop oprettet (kostede kr. 999 i oprettelsesgebyr). 

Løbende udgifter til drift mv. på MobilePay Shop løsningen er herefter: 

 

Drift: 

Adgang til betalingsportal på MobilePay (på telefonen) samt administrationsomk. For portal 

på hjemmesiden. Afregnes til MobilePay Kr. 49 /md. 

Gebyrer: 

Transaktionsomkostninger pr. registreret indbetaling kr. 0,75/stk. 

 

Hjemmesiden (www.lavfrekvent.dk): 

Hjemmeside koster kr. 696,- /år 

Domænet koster kr. 60,- /år   



4. Indkomne forslag: 

Der er indkommet to forslag fra bestyrelsen: 

 

1) Bestyrelsen stiller forslag til vedtægtsændring: 

Begrundelsen er, at bestyrelsen flere gange har oplevet at måtte dispensere fra 4-ugers fristen 
for indkaldelse samt 2-ugers fristen for indkomne forslag. 

§7 (nuværende ordlyd):  
Generalforsamlingen er foreningens højeste myndighed. Ordinær generalforsamling afholdes 
hvert år i maj. Den indkaldes af bestyrelsen med mindst 4 ugers varsel. Bestyrelsen bestemmer 
formen for indkaldelsen. 
Dagsorden tilsendes medlemmerne. På den ordinære generalforsamling behandles følgende 
spørgsmål: 

1. Valg af dirigent 
2. Formanden aflægger beretning 
3. Kassereren forelægger det reviderede regnskab 
4. Indkomne forslag 
5. Fastsættelse af kontingent 
6. Valg af bestyrelse m.fl. 
7. evt. 

Forslag der ønskes optaget på dagsordenen, skal sendes til bestyrelsen senest 2 uger før 
generalforsamlingen. På generalforsamlingen kan kun træffes afgørelser vedrørende emner, der 
er optaget på dagsorden. 

 

§ 7. Ændres til: 
Generalforsamlingen er foreningens højeste myndighed. Ordinær generalforsamling afholdes 
hvert år i maj. Den indkaldes af bestyrelsen med mindst 2 ugers varsel. Bestyrelsen 
bestemmer formen for indkaldelsen. 
Dagsorden tilsendes medlemmerne. På den ordinære generalforsamling behandles følgende 
spørgsmål: 

1. Valg af dirigent 
2. Formanden aflægger beretning 
3. Kassereren forelægger det reviderede regnskab 
4. Indkomne forslag 
5. Fastsættelse af kontingent 
6. Valg af bestyrelse m.fl. 
7. evt. 

Forslag der ønskes optaget på dagsordenen, skal sendes til bestyrelsen senest 1 uge før 
generalforsamlingen. På generalforsamlingen kan kun træffes afgørelser vedrørende emner, 
der er optaget på dagsorden. 

 
Afstemning: 

 For Imod Vedtaget/forkastet 

Forslag 1 10 0 Vedtaget 

 



2) Bestyrelsen stiller forslag til kontingentændring med følgende to begrundelser: 
 

Foreningen er fra. 1 december 2020 årligt opkrævet et ”hvidvaskningsgebyr” på kr. 1000 af 

banken (Nordea) idet vi er en forening med CVR-nummer. Det er ikke anderledes i andre 

banker, men vi kan ikke undgå at betale dette gebyr. 

og…. 

Foreningen har gennem de seneste to år (april 2020 til april 2022) udlånt måleudstyret 22 
gange. I den tid har der kun været mistet ét kabel (til iPad oplader).  
Udfordringen pt. er, at programmet der benyttes til målinger ikke længere bliver opdateret 
fra udbyderens side, så hvis foreningen ønsker et opdateret software (Signal Scope X), 
kræves en opdatering der pr. 23-04-2022 er prissat til $50 / år. 
Alternativt kan der købes en ny version af Signal Scope Pro der pt. koster $299  (lifetime 
licens) - eller indtil udbyderen stopper support på denne software. 
 

Bestyrelsen vil med baggrund i ovenstående foreslå en kontingentforhøjelse (nuværende 
kr. 100,-/år) ved næstkommende opkrævning sættes op til kr. 150,-/år.  
(opkrævning udsendes snarest muligt efter generalforsamlingen)  

 

Forslaget er til afstemning under pkt. 5 – Fastsættelse af kontingent. 

 

5. Fastsættelse af kontingent: 

Bestyrelsens forslag fremgår af pkt. 4. 

Afstemning: 

 For Imod Vedtaget/forkastet 

Forslag 2 10 0 Vedtaget 

 

 

6. Valg til bestyrelsen: 

Alle bestyrelsesmedlemmer er på valg. 

Nils Berthelsen – Genopstiller 

Kenn Klinthøj – Genopstiller 

Ejnert Sørensen – Ny kandidat foreslået til indvalg i bestyrelsen. Indvalgt. 

1. suppleant – Bestyrelsen modtager gerne henvendelser på denne post. – ingen indvalgt på 

GF så posten er fortsat åben. 

 

  



7. Evt.  

Bestyrelsen foreslog at vi endnu engang gennemgik listen fra 2018 og opdaterer den 

med evt. nye punkter. 

 

Nedenstående liste er ikke opsat i prioriteret rækkefølge. 

 

Hvad skal vi gøre: 

1) Ansøgning til TRYG-fonden – økonomisk støtte til foreningen. 

2) Kontakte miljøuddannelse og spørge om de har lyst til at lave et projekt om 

lavfrekvent støj – kan f.eks. være en Ph.d. men også mindre kan gøre det. F.eks. DTU. 

Søge tekniske løsninger til dæmpning af f.eks. varmepumper, maskiner, 

pumpeanlæg, etc. 

3) Myndighederne skal erkende at der er et problem, med de eksisterende 

grænseværdier. De fleste kommuner erkender at der er et problem, men de gør ikke 

noget ved det da det koster penge. De følger bare reglerne. 

4) Gøre andre folk (og myndigheder) mere opmærksom på problemet. Fortælle 

hvordan det kan påvirke hele befolkningen. F.eks. borgerforslag vedr. støjende 

varmepumper, kunne være med til at sætte fokus på problemet. 

5) På Facebook er der firmaer der slår sig op på at måle lavfrekvent lyd. Kan vi være 

med til at anbefale firmaer der kan måle støj (akkrediteret)? 

F.eks. dette firma (enkeltmands) der måler støj v. private: www.bpstoj.dk 

6) Mere fokus på oprettelse af lokale grupper der kan gå sammen og sende samlet 

klage til pågældende kommune. Arbejde videre på det kort der ligger på Facebook 

gruppen for at få mere info på. Holde møder – bruge vores tovholdere – samle mere 

viden. 

 

7) En akkrediteret måling koster hurtigt 20.000, men vi kan komme med indikative 

målinger der bekræfter at der er et støjproblem, hvor man bor. Man kan bruge vores 

udstyr (iPad+ UMIK-1 mikrofon) 

8) Aflastningssteder. Prøve at finde steder rundt om i landet (hvis de findes) hvor man 

kan være i fred. Muligvis er der mere roligt i yderområder, f.eks. Gedser. 

Foreningen vil meget gerne høre om folk der har oplevet steder i DK hvor der er 

støjfrit /lavt støjniveau. Disse steder kan også udpeges på kort (måske med en anden 

farve). 

9) Samle saglig information og dokumentation. 

Fakta på området / enighed på definitioner, målemetoder, simpel fysik. 

Foreningen savner eksperter der kan hjælpe med at italesætte problemerne men 

ikke alene ud fra en teknisk betragtning, men sandelig også ud fra det menneskelige 

/ følelsesmæssige. 

 

10) Jura og atter jura – det er gennem jura at vi kan få ændret noget. 

http://www.bpstoj.dk/


11) Pressen. Tidligere blev der fokuseret ensidigt på Infralyd. Der er aldrig blevet fundet 

infralyd i boliger, men derimod masser af lavfrekvent lyd. 

Man skal kunne tilgå et fakta bibliotek, så man kan være godt klædt på når pressen 

bliver interesseret i vores problematikker.  

12) Vi skal bruge en skriftlig plan for hvem gør hvad. 

13) FB-gruppen ”Nej tak til vindmøller ved Juellund” 

14) Henvise til www.hjernetraening.dk  (H.Taastrup og Odense) 

15) Hvad siger WHO til de mange oplevelser folk har med lavfrekvent støj. WHO har sat 

luftforurening øverst og lige nedenunder er støj. 

16) Hjælpemidler her og nu. Ørepropper, meditation, hypnose. 

Andre metoder: Lange gåture. App med modlyd (støj, ”vaskemaskinelyd”, etc.) 

Relief ,  mynoise (søg på Appstore eller Google Play) -  

 

Et medlem har prøvet at kontakte en læge og har forsøgt følgende : 

Overlæge (neurolog og musiker) Peter Michael Nielsen  - har et forskningsprojekt på 

Holbæk sygehus med forsøg med smertebehandling med dybe bas-toner. 

i Nov. 2019 har et medlem rettet henvendelse til lægen, og han fik en ide til et forsøg 

hvor han kunne undersøge dette (for om muligt at afhjælpe problemet med følgerne 

af lavfrekvent støj). Han skulle bruge 9 personer. Han har dog meget travlt, så det 

ville ikke være et projekt der kunne realiseres hurtigt. Hjemmeterapi (incl. etablering 

af forsøgs-faciliteter). Overordnet ville det blive meget krævende, både økonomisk 

og tidsmæssigt. 

I dec. 2020 er meldingen at han fortsat har meget travlt. Så kom Coronaen. 

I september 2021 tages igen kontakt, men der er ikke kommet tilbagemelding, så 

derfor gør medlemmet ikke mere ved det. 

(Medlemmet har hørt, at lægen i stedet er gået i gang med et projekt vedr. Corona 

efterfølger!)  

 

Et andet medlem vil kontakte Ahmad Sajadieh  (overlæge på Bispebjerg) for at høre 

om han måske kan hjælpe. 

 

Der er mange opgaver der kan tages fat på, men der savnes flere engagerede folk der vil 

være med til at gøre en indsats for foreningen – stor som lille). Skriv til bestyrelsen hvis du 

vil hjælpe. 

 

  

http://www.hjernetraening.dk/


 

Hjemmesiden: 

”www.lavfrekvent.dk” bliver jævnligt besøgt - Statistik på siden er meget simpel (kan kun 

vise data for én uge af gangen). 

 

 

Facebook: 

Facebook skal fortsat også bruges til at finde folk der mener at det er en værdig sag og som 

er villige til at gøre noget aktivt. F.eks. at være med til at søge midler, donere penge eller 

lign. Så vi kan få sagen ført videre. 

 

Tovholdere på lokalgrupper (https://lavfrekvent.dk/lokalgrupper): 

 

Hovedstadsområdet: Kirsten Felding - Kirsten.felding@gmail.com  

Øvrige Sjælland: Nils Berthelsen –  nils.berthelsen@gmail.com 

Odense:  Ulla Knudsen -  ullavknudsen@gmail.com 

Kolding/Egtved: Kim steinbach –  ulvekim@jubii.dk 

Nørrebro:  Karen Svane Jørgensen karenski1105@gmail.com  

 

Tak for fremmødet. 

 

På bestyrelsens vegne, 

Nils Berthelsen, Kenn Klinthøj og Ejnert Sørensen 

https://lavfrekvent.dk/lokalgrupper
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